
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:28:28) 
 
 Poštovane kolege,  
 Otvaram 11.  posebnu sjednicu prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 2017. godini 
Skupštine Crne Gore 26. saziva. 
 Kao što znate ova je sjednica posvećena Premijerskom satu u okviru kojeg pitanja 
premijeru postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova 
poslanika. 
 Podsjećam da su pitanja predsjedniku Vlade za današnju sjednicu postavili: Branimir 
Gvozdenović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore, 
Genci Nimanbegu, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke sranke, Koalicija Albanci 
odlučno, Forca,  DUA i Albanska alternativa i Hrvatske građanske inicijative i Vujica Lazović, 
predsjednik Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore i Liberalne partije Crne Gore. 
 Prelazimo na postavljena pitanja. 
 Ima riječ Branimir Gvozdenović, izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.06.17 12:29:22) 
 
 Uvaženi članovi Vlade, uvaženi predsjedniče Vlade,  
 Nedavnim formalnim članstvom u NATO obezbijeđen je širi bezbjednosni okvir za Crnu 
Goru i naša zemlja je postala ponosni partner 28 ostalih država članica NATO. Naša generacija je 
posebno počastvovana činjenicom da je izborila mogućnost da uvede Crnu Goru u NATO društvo 
zemalja i da time učvrsti našu međunarodnu poziciju, ali i osigura bezbjednosnu budućnost države 
Crne Gore. 
 Siguran sam da je formalizovanjem našeg članstva u NATO poslata jasna i pozitivni signal 
poslovnoj zajednici u cijelom svijetu da je Crna Gora odredište gdje treba ulagati kapital, pokretati 
biznis jer se radi o državi čiji je politički, ekonomski,  pravno - sigurnosni, demokratski kapacitet 
potvrđen članstvom u Alijansi.  
 Ubijeđen sam da će naše članstvo u NATO ubrzati ekonomski razvoj Crne Gore i 
neminovno uticati na poboljšanje kvaliteta života svih građana u Crnoj Gori i sa aspekta njihove 
bezbjednosti. U tom smislu, moje pitanje za Vas je: kakvo je stanje kada je u pitanju bezbjednost u 
državi Crnoj Gori? 
 Odvijanje turističke sezone ohrabruje. Po najavama sezona će biti značajno produžena, 
zahvaljujući aktivnostima koje su sprovedene i koje se realizuju. 
 Da li su crnogorske službe bezbjednosti spremno dočekale početak turističke sezone, 
posebno na crnogorskom primorju gdje ohrabruju podaci o broju i strukturi inostranih gostiju? 
 Kakvo je stanje javnog reda i mira i da li je Vlada spremna da odgovori eventualnim 
bezbjednosnim izazovima? Da li mjere i aktivnosti koje se preduzimaju daju rezultate, odnosno da 
li doprinose suzbijanju organizovanog kriminala i očuvanju stabilnosti i bezbjednosti koje je jako 
važno za Crnu Goru? 
 I kratko obrazloženje dopisa koji sam Vam poslao. 
 Crna Gora je svojim turističkim potencijalima, kako na crnogorskom primorju, tako i u 
centralnom i sjevernom regionu, ima ogromne mogućnosti za razvoj visokokvalitetnog turizima i 
percipirana je i kao bezbjedna i sigurna destinacija, što je jedan od osnovnih preduslova za 
turistički razvoj. Nekoliko godina unazad, naša zemlja je na listama renomiranih svjetskih 
turističkih organizacija i institucija svrstana u sam vrh prognoziranog turističkog rasta za naredni 
period, tako da je prognoza da će 2026. godine broj turista doseći blizu tri miliona, što znači da će 
takoreći Crna Gora ugostiti pet puta više turista nego što ima stanovnika, što je jedan ozbiljan 
bezbjednosni i zahtjevan zadatak za državu Crnu Goru. 
 U tom smislu ohrabruje činjenica da se ostvaruju rezultati u kontekstu borbe protiv svih 
oblika kriminala.  
 Siguran sam da poslanike Crne Gore i cjelokupnu javnost interesuje šta je urađeno i šta se 
trenutno radi na održavanju i poboljšanju bezbjednosne situacije u državi? 
 Hvala lijepo. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:32:37) 
 
 Hvala vama. 
 Ima riječ predsjednik Vlade gospodin Duško Marković. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (28.06.17 12:32:49) 
 
 Hvala gospodine predsjedniče. 
 Uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću, 
 Zahvaljujem vam na ovako koncipiranom pitanju. Drago mi je da ste u širem kontekstu 
unutrašnje stabilnosti i bezbjednosti spomenuli uspješnu formalizaciju našeg članstva u NATO 
savezu.  
 Imajući u vidu da je ovo prvo moje obraćanje ovom domu nakon ulaska Crne Gore u NATO, 
želim da u ime Vlade i lično zahvalim predsjedniku Parlamenta, potpredsjednicima, poslanicima i 
svim zaposlenim u službama Skupštine Crne Gore na doprinosu ostvarenju najznačajnijeg 
vanjsko političkog dostignuća u našoj novijoj istoriji.  
 Kao što ste i sami kazali, a ja mogu potvrditi, naša generacija je posebno privilegovana 
činjenicom da je izborila mogućnost da izvede Crnu Goru, da uvede Crnu Goru u društvo NATO 
zemalja i da time učvrsti međunarodnu poziciju ali i osigura bezbjednosnu budućnost države. 
Činjenica da je Crna Gora postala članica Sjeverno atlantskog saveza, te da su je kao 
ravnopravnog partnera prihvatile najveće svjetske sile i najrazvijenije ekonomije poput Sjedinjenih 
Američkih Država, Njemačke, Francuske, Velike Britanije, nedvosmisleno predstavlja ohrabrenje 
stranim investitorima da svoj biznis šire u zemlji čiji je pravni i ekonomski sistem zadovoljio stroge 
preduslove ovog prestižnog saveza. Prve impulse u tom pravcu već osjećamo i ovih dana, a 
uvjeren sam da će tako biti i u vremenu koje je pred nama. 
 Poštovani potpredsjedniče Gvozdenoviću, 
 Imajući u vidu da ste u okviru jedne teme postavili nekoliko srodnih pitanja, nastojaću da 
vam odgovorim istim redosljedom u uvjerenju da ću i u  poslanicima i zainteresovanoj javnosti  
ponuditi sveobuhvatne informacije. 
 Cijenim zaista važnim da u susret najintenzivnijem periodu turističke sezone, baš ovdje u 
Skupštini, govorimo o bezbjednosnim prilikama u zemlji, posebno uvažavajući činjenicu da je Crna 
Gora, zahvaljujući pažljivo planiranim aktivnostima u prethodnih nekoliko godina, uspjela da 
unaprijedi turistički rejting, a rast njene turističke privrede već je svrstan u sam vrh prognoziranog 
privrednog rasta za ovogodišnju sezonu i za naredni period. 
 Počeću direktnim odgovorom na vaše prvo pitanje. 
 Stanje bezbjednosti u Crnoj Gori je na zadovoljavajućem nivou, ali ne želim da završim 
samo sa takvom ocjenom. Ovo je i mjesto na kojem se moramo podsjetiti ukupnog konteksta u 
okviru kojeg govorimo o stanju bezbjednosti u zemlji, a njega determinišu i određene okolnosti 
izvan isključive bezbjednosne ravni. 
 Naša država je u periodu dužem od godinu dana i po unazad bila izložena ozbiljnoj 
političkoj i bezbjednosnoj destrukciji kako iznutra tako i s vani. Stepen narušavanja političkog 
sistema i pokušaj ugrožavanja funkcionalnosti institucija i njihove diskreditacije u mnogome su kod 
pojedinaca zamagljivali sliku bezbjedne zemlje i stabilnog društvenog ambijenta. Ipak, bez obzira 
na izazove sa kojima se susrijećemo, kao i na sporadični osjećaj zabrinutosti građana, možemo 
konstatovati da je bezbjednosna situacija na potrebnom nivou i da se Crna Gora oduprla i poslala 
jasan odgovor svima koji su je podrivali i pokušali je ugroziti. Tome je značajno doprinio rad, ne 
samo policije koja je dominantno odgovorna za stanje reda i sigurnosti, već i Tužilaštva i drugih 
bezbjednosnih institucija ali i bolja koordinacija sa ostalim državnim organima u lancu pravde i 
bezbjednosti.  
 Kao što znate, najvažnija bezbjednosna pitanja razmatrana su na Vijeću za nacionalnu 
bezbjednost i na osnovu zaključaka Vijeća djelovalo se uspješno i operativno u onim oblastima u 
kojima se ogleda bezbjednost i sigurnost države. Nastavićemo s tom uspješnom praksom. Ovdje 



svakako treba pomenuti jasne međunarodne saradnje gdje je naša država nesumnjivo prepoznata 
kao kredibilna i pouzdan partner gdje kao društvo koristimo ozbiljne benefite razmjene informacija 
i podataka i na osnovu toga postižemo ozbiljne rezultate. 
 Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava policije u periodu iza nas ovaj vid saradnje podigli 
su na najviši nivo. Kada govorimo o spremnosti bezbjednosnog sektora da odgovori izazovu 
turističke sezone, moj odgovor je potvrdan. Službe su spremno dočekale početak ljetnje turističke 
sezone. Podsjetiću da već nekoliko godina unazad odlične rezultate daje projekat regionalne 
razmjene policijskih službenika koji se nastavlja i ove godine, tako da će s našim policajcima duž 
crnogorskog primorja ponovo patrolirati njihove kolege iz Srbije, Hrvatske, Italije, Makedonije i 
Albanije. Iskazano brojkama, više od 300 policajaca po smjeni raspoređeni su u Budvi, Baru, 
Ulcinju, Herceg Novom, Kotoru i Tivtu i po 15 njihovih kolega iz zemalja okruženja. Ovim 
aktivnostima koordinira Štab operativne akcije 2017. koji je započeo s radom već 1. juna. 
 Međutim, nećemo se zaustaviti samo na tome. Želim da naglasim da će aktivnosti policije u 
narednom periodu biti kontinuirane i pojačane i u turističkoj sezoni i poslije nje. Ako je cilj puna 
bezbjednost i sigurnost i ako se traže mjerljivi rezultati od policije, prirodno je da se očekuje i veće 
razumijevanje i doprinos tom cilju od svih nas koji se bavimo javnim poslom. Konkretno, moramo 
naučiti da pod geslom navodne demokratije ne opstruiramo rad državnih organa i ne pozivamo 
građane na proteste protiv policije. Istovremeno, ako bilo koji građanin smatra da su mu prilikom 
policijskih aktivnosti ugrožena prava koja mu garantuju Ustav i zakoni ove zemlje, na raspolaganju 
mu stoje kako unutrašnji tako i eksterni mehanizmi kontrole rada policije i svakog policijskog 
službenika ponaosob, a zaštitu će mu garantovati i ministar unutrašnjih poslova koji danas sjedi s 
nama u parlamentu.  
 S druge strane, ono što posebno želim da saopštim, država se neće izvinjavati nikome za 
to što policija radi svoj posao u skladu sa zakonom i neće biti privilegovanih ugostiteljskih objekata 
i prostora niti će biti privilegovanih crnogorskih gradova. Naprotiv. Da dodam, nećemo ostati na 
nivou usmene podrške policiji. Ona će s nivoa Vlade biti suštinska i konkretna. Kao predsjednik 
Vlade učiniću sve da u narednom periodu obezbijedimo optimalna sredstva za rješavanje 
prioritetnih potreba zaposlenih, kao i za opremanje i modernizaciju policije. Moja poruka podrške 
policiji podrazumijeva i jednu važnu intervenciju. Poznate su mi određene unutrašnje slabosti 
policije i pomanjkanja profesionalnosti i odgovornosti pojedinaca u njenom sastavu. Ne mogu 
policijski službenici biti na raspolaganju i biti dostupni nikome osim državi. U njenim redovima ne 
smije biti mjesta za one koji su spremni da otvaraju prostor za nečije tuđe i pojedinačne interese. 
Takav komfor im nećemo dozvoliti. 
 Nadalje, što se tiče vašeg pitanja o stanju javnog reda i mira, te eventualnih bezbjednosnih 
izazova, podsjetiću da je tokom prethodnih pola godine, takođe, planirano sprovođenje intenzivne 
preventivne aktivnosti prema bezbjednosno interesannim licima i pripadnicima organizovanih 
kriminalnih grupa. Prema informacijama koje sam dobio iz Ministarstva unutrašnjih poslova izvršno 
je oko 2.550 kontrola članova organizovanih kriminalnih grupa i bezbjednosno interesantnih lica i 
450 kontrola ugostiteljskih objekata čiji su vlasnici ili u kojima borave ova lica. Oduzeta je veća 
količina oružja i podnijeto 28 krivičnih prijava. Realizovane su 93 ciljane akcije tzv. racije u kojima 
je oduzeto 137 komada vatrenog oružja i eksplozivnih naprava i 134 putnička vozila. Kao što je 
javnost imala priliku da čuje, spriječeno je izvršenje najtežih krivičnih djela kroz moguće naručene 
likvidacije na teritoriji Crne Gore, a značajni rezultati postignuti su i na suzbijanju trgovine drogom, 
kao i kroz zapljenu oko 2,5 tone raznih vrsta narkotika. Zbog osnovane sumnje da su počinili 
krivična djela lišeno je slobode 541 lice, a na osnovu pravosnažnih sudskih presuda 263 lica 
sprovedena su na izvršenje kazni zatvora. Takođe, na osnovu raspisanih potjernica ukupno su 
lišena slobode 273 lica.  
 Međutim, ne poričemo da ima u oblasti rada djelovanja policije gdje se moraju uložiti 
dodatni napori, posebno na polju bezbjednosti i saobraćaja. Izvještaj za prošlu godinu pokazao je 
pogoršano stanje bezbjednosti saobraćaja u odnosu na 2015. godinu za 5,8%. Imajući u vidu ove 
podatke i činjenicu da je, nažalost, bio određeni broj žrtava saobraćajnih nezgoda ne mogu biti 
zadovoljan stanjem bezbjednosti saobraćaja. Analize i podaci u ovom segmentu pokazuju da je 
najčešći uzrok nezgoda ljudski faktor. Ovdje moramo mobilisati ne samo policiju da djeluje 
preventivno i represivno već i sve društvene snage treba da daju doprinos podizanju svijesti kada 
je u pitanju kultura i bezbjednost saobraćaja.  



 Na kraju, želim i da saopštim da sam zadovoljan radom Ministarstva unutrašnjih poslova i 
Uprave policije. Sve što policija preduzima usmjereno je da se građanima i turistima obezbijedi 
siguran ambijent, a sve u cilju ukupne stabilnosti i bezbjednosti i svakako ostvarivanja još jedne 
uspješne turističke sezone. To ide u prilog našem visokom turističkom rejtingu i našim naporima 
da ubrzamo ekonomski rast i obezbijedimo siguran, bezbjedan i bolji životni ambijent za svaku 
porodicu i svakog pojedinca. Hvala vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:42:53) 
 
 Hvala vama.  
 Da li imate komentar, poslaniče Gvozdenoviću? Izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.06.17 12:42:56) 
 
 Samo da se zahvalim predsjedniku Vlade na sadržajnom i jasnom odgovoru koji je 
prezentirao šta je urađeno i šta će se raditi u narednom periodu. Razumijemo da je to jedan od 
važnih prioriteta koji je vezan za kvalitet svih građana u Crnoj Gori koji karakteriše ozbiljna 
bezbjednosna situacija s aspekta sigurnosti građana i ovo što je vezano za turizam koji nosi preko 
20% bruto društvenog proizvoda koji prema svim procjenama treba da narednih osam godina 
dostigne i 30% bruto društvenog proizvoda u Crnoj Gori.  
 Zbog toga, pored već učinjenih ozbiljnih napora koji su vezani za poboljšanje smještajnih 
kapaciteta, aktivnosti koje su vezane za infrastrukturu, avio dostupnost, viznu liberalizaciju, 
bezbjednost je možda jedan od najvažnijih elemenata da bi se dostigao taj cilj i da bi se obuhvatio 
jedan značajan broj turista koji će u narednom periodu dolaziti na prostor Mediterana.  
 Prema izvještaju Svjetskog saveza za turizam i putovanje, sada nešto preko 300 miliona 
turista gravitira ovim prostorom, a za devet godina treba da bude preko 500 miliona. To je veliki 
izazov za Crnu Goru. Siguran sam da će Crna Gora jasnom ekonomskom politikom, ali i 
elementima koji su vezani za bezbjednost i sigurnost koju smo sada čuli biti jedna od najbrže 
rastućih turističkih destinacija kao što je i sada. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:44:25) 
 
 Hvala, poslaniče Gvozdenoviću.  
 Pretpostavljam da nemate odgovor na komentar.  
 Sledeće pitanje, riječ ima poslanik Nimanbegu. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (28.06.17 12:44:37) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovana gospodo poslanici i poslanice,  
 Kao ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke stranke, koalicije Shqiptaret te 
vendosur - Albanci odlučno i HGI upućujem vam sledeće pitanje: 
 "Koji je stav Vlade Crne Gore u odnosu na inicijativu koja je promovisana iz više krugova da 
se u regionu Zapadnog Balkana politički i ekonomski stvori jedinstveno ekonomsko tržište? Da li je 
to novi izazov za proces evropskih integracija za region i Crnu Goru i da li ona predstavlja najavu 
promjene politike Evropske unije prema procesu integracija zemalja regiona? Koje su prednosti, a 
koje slabosti te inicijative za formiranjem ekonomske i carinske unije regiona Zapadnog Balkana? 
Da li je to jedna od tema razgovara na predstojećem Samitu u julu mjesecu u Trstu, koji je dio 
berlinskog procesa"? 
 Obrazloženje. Inicijativa za zajedničkim tržištem na Zapadnom Balkanu koje su 
predstavljane od dosadašnjeg premijera Srbije, a sadašnjeg predsjednika te zemlje, Aleksandra 



Vučića, iako nedovoljno pojašnjene, predstavljena je kao ključna za stabilnost, razvoj i napredak 
regiona. Iako nedovoljno obrazložena javnosti, po meni neočekivano, dobila je podršku evropskog 
komesara za politiku susjedstva i pregovore o proširenju Johanesa Hana. Smatram da predstavlja 
jednu artikulaciju (najavu) da se u određenim krugovima u Evropskoj uniji stvaraju politički stavovi 
koji mogu predstavljati nove prepreke u ubrzanju pristupa Evropske unije država Zapadnog 
Balkana. To je veoma očigledno jer su brojna neriješena pitanja u odnosima pojedinih zemalja 
regiona umjesto najavljene stabilnosti stvorila bi jednu kompoziciju s puno lokomotiva koja bi 
vremenom dobila tretman zajedničkog pristupa za učlanjenje u Evropsku uniju.  
 Sam .....proces je najavio intenzivnije učešće vodeće zemlje EU Njemačke prema regionu i 
tada je povratio  nadu ubrzavanja procesa integracija država regiona kroz zajedničke projekte, a 
posebno investiranje u infrastrukturne projekte u regionu. Iako je proces već pokrenut 2014.godine 
za Crnu Goru i jadranski dio regiona još nema opipljivih rezultata tog procesa,  što više politički 
odnosi unutar država između država u samom regionu sa pojedinim izuzecima pokazuju očiglednu 
regresiju i ozbiljno osporavaju  napredak u pregovorima sa Evropskom unijom te je s toga 
potreban jasan stav prema ovom pitanju. Očekujem i pisani odgovor. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:47:23) 
 
 Hvala vama. 
 Ima riječ predsjednik Vlade Duško Marković. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (28.06.17 12:47:43) 
 
 Uvaženi predsjedniče, uvaženi potpredsjedniče Nimanbegu, 
 Crna Gora je proces pregovora za članstvo u Evropsku uniju otpočela prije pet godina i do 
danas otvorila dvadeset osam pregovaračkih poglavlja od ukupno 33, dok je tri privremeno 
zatvorila. Od susjednih država regiona samo je Republika Srbija otvorila deset pregovaračkih 
poglavlja, dok ostale zemlje regiona  pregovore još nijesu ni otopčeli. 
 Ovi podaci su najbolja potvrda postignutog na planu evropske integracije  kada je u pitanju 
Crna Gora. Snažno ćemo nastaviti sa ispunjavanjem obaveza postaknuti posebno činjenicom da 
je uspješno savladan veći dio puta kao ovom važnom nakon punopravnog članstva u NATO 
našem najvažnijem spoljno-političkom prioritetu. To je naše opredeljenje, a zadatak Vlade koju 
predstavljam biće još dinamičniji pregovarački proces u ovom četvorogodištu osnažen novim 
političkim pregovaračkim kapacitetom u smislu novoformiranog Ministarstva za evropske poslove. 
 Paralelno sa ovim pristupom Crna Gora u potpunosti podržava sve  aktivnosti koje vode 
usklađivanju zemalja u procesu proširenja sa zahtjevima jedinstvenog tržišta Evropske unije. U 
tom kontekstu činjenica da smo nedavno zatvorili pregovaračko poglavlje trideset vanjski odnosi 
koje određuje trgovinsku politiku trećim zemljama, najbolje govori o tome na koji način treba 
usvajati evropske standarde.   
 Na inicijativu njemačke kancelarke  Angele Merkel 28.avgusta 2014.godine, održan je samit 
u  Berlinu u kome su prisustvorali predsjednici vlada, ministri spoljnih poslova i ministri ekonomije 
Albanije, Bosne i Hercegovine, Hrvatske, Kosova, Makedonije,Crne Gore, Srbije, Slovenije, 
Austrije, i Francuske, kao i predstavnici Evropske komisije, tokom koga je prvi put predstavljena 
ideja bliže ekonomske integracije zemalja Zapadnog Balkana. 
 Jedan od ključnih akcenata berlinskog procesa je da ciljeve razvoja regiona Zapadnog 
Balkana treba realizovati putem jasno utvrđenih regionalnih projekata uz finansijsku pomoć 
Evrospke komisije. Time bi se region jače infrastrukturno uvezivao i bliže približavao Evropskoj 
uniji kroz proces koji je komplementaran pregovorima za članstvo u Evropsku uniju. 
 U vezi sa agendom povezivanja zemalja Zapadnog Balkana, Crna Gora aktivno učestvuje u 
realizaciji projekata u oblasti energetike i saobraćaja. Najkonkretnija podrška u tim  oblastima 
vezuje se za projekat izgradnja transbalkanskog elektroenergetskog koridora dijela kroz Crnu 
Goru sa podrškom u vidu bespovratne finansijske pomoći Evropske unije u iznosu od 25 miliona 
eura, te rekonstrukcije željezničke pruge od Bara do granice sa Republikom Srbijom u iznosu od 



20.000 miliona eura.  
 Radovi na energetskoj infrastrukturi su u poodmakloj fazi, što je sa zadovoljstvom 
potvrđeno i tokom nedavne posjete komesara Johanesa Hana  gradilištu u Lastvi Grbaljskoj, kao 
jednoj od lokacija na pomenutom koridoru.Dakle, ove aktivnosti jasno ukazuju na konkretne i 
pozitivne finansijske efekte u okviru Berlinskog procesa. U dosadašnjem periodu za ovaj okvir 
ukupno se vezuje oko 70 miliona eura bespovratne pomoći. 
 Imajući u vidu karakter  projekata namijenjenih isključivo javnoj infrastrukturi, jasno je da se 
radi o važnom doprinosu i podsticaju za razvoj ekonomije i podizanje kvaliteta života naših 
građana.  
 Naredni samit visokih zvaničnika država Zapadnog Balkana u okviru berlinskog procesa 
biće održan u Trstu 12.jula ove godine. Ključne teme samita biće Ugovor o transportnoj zajednici, 
podsticanje regionalne, ekonomske integracije u cilju povećanja obima trgovine investicija u 
skladu sa preuzetim obavezama u procesu integracije zemalja regiona u Evropsku uniju. Politika 
podrške mladima, saradnja sa cijelim društvom, podrška razvoja privatnog sektora, kroz osnivanje 
sekretarijata privrednih komora regiona. Planirano je i razmatranje konsolidovanog višegodišnjeg 
akcionog plana za razvoj regionalnog, ekonomskog područja u zemljama Zapadnog Balkana, kao 
članicama centralno evropske zone slobodne trgovine poznatije kao CEFTA. 
 Predloženim Akcionim planom za period naredne četiri godine definisana je Agenda za 
regionalnu, ekonomsku integraciju koja obuhvata promovisanje dalje trgovinske integracije, 
uvođenje dinamičnog, regionalnog, investicionog ambijenta, olakšavanje regionalne mobilnosti i 
kreiranje programa digitalne integracije. 
 Uvaženi Nimanbegu, 
 I ako su početkom ove godine registrovana različita tumačenja inicijative povodom dalje 
integracije regiona Zapadnog Balkana poput stvaranja takozvanih carinskih unija i zajedničkog 
tržišta regiona na tehničkim sastancima sa Evropskom komisijom i zemljama regiona, kao i na 
sastancima predstavnika naše Vlade i Evropske komisije na visokom nivou usaglašeno je da u 
regionu ne možemo govoriti o jedinstvenoj carinskoj, odnosno trgovinskoj politici regiona prema 
trećim zemljama. 
 Inicijativa o formiranju carinske unije i zajedničkog tržišta Zapadnog Balkana nije realna 
budući da svaka od zemalja Zapadnog Balkana svoju ekonomsku politiku vodi i usaglašava 
shodno Sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju sa Evropskom unijom i njenim državama 
članicama, uvažavajući i činjenicu da sve zemlje regiona nijesu članice svjetske trgovinske 
organizacije. Dakle, svaka od zemalja regiona Zapadnog Balkana, kao članica  CEFTA zone 
slobodne trgovine nastavlja da vodi sopstvenu trgovinsku politiku prema svim ostalim zemljama uz 
eliminisanje carinskih i necarinskih barijera u trgovini robama i uslugama sa CEFTA stranama i 
nastavlja sa uklanjanjem barijera u pogledu investicija u zemlje Zapadnog Balkana shodno CEFTA  
zakonodavnom okviru. 
 Da budem potpuno jasan. 
 Isključivo u skladu sa našim strateškim opredjeljenjem, a to je članstvo u Evropskoj uniji. 
Vlada je saglasna sa jačanjem regionalne, ekonomske saradnje kroz ovaj razvoj regionalnog 
ekonomskog područja. Ovaj proces može se voditi samo u postojećem pravnom okviru koji čine  
Zakon o ratifikaciji  Sporazuma o stabilizaciji i produživanju između Evropske unije i njenih država, 
članica sa jedne strane i  Crne Gore s druge strane i CEFTA sporazuma uz mogućnost njegovog 
širenja. U tom smislu pozicija Crne Gore je nedvosmisleno saopštila na sastancima sa Evropskom 
komisijom jeste da je za dalje jačanje ekonomske integracije u regionu implementacija Akcionog 
plana za oblasti trgovine investicija i mobnilnosti u okviru četiri profesije stomatolozi, ljekari, 
arhitekti i građevinski inženjeri, postojeći CEFTA okvir, jedini prihvatljiv pravni okvir. Sa navedenim 
su saglasne i ostale zemlje regiona. U tom smislu je sprovođenje aktivnosti iz Akcionog plana za 
razvoj regionalnog, ekonomskog područja moguće kroz dodatne CEFTA protokole bez stvaranja 
bilo kakvih novih institucija i struktura. 
 Pored toga, Evropska komisija je potvrdila da proces razvoja regionalnog, ekonomskog 
područja zemalja Zapadnog Balkana nije alternativa za evropske integracije Zapadnog Balkana, 
već je to komplementarna agenda   u procesu pregovora za članstvo zemalja regiona u Evropskoj 
uniji, koji omogućava dalje otklanjanje barijera u saradnji između zemalja regiona shodno 
ustanovljenom pravnom okviru.  



 U tom smislu, ponavljam, ovdje nema govora o stvaranju jedinstvenog tržišta Zapadnog 
Balkana, niti o bilo kakvoj novoj regionalnoj, političkoj i ekonomskoj zajednici, već se radi o podršci  
Evropske unije da zemlje Zapadnog Balkana svaka svojom dinamikom uz jaču međusobnu 
saradnju postanu članice jedinstvenog tržišta Evropske unije. 
 Dozvolite da sa vama podijelim zadovoljstvo da je Crna Gora potvrđena kao regionalni lider 
kada su u pitanju evropske integracije i učinićemo sve da taj status očuvamo, a samim tim u 
optimalnom roku postanemo punopravna članica Evropske unije. 
 Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:55:30) 
 
 Gospodine Nimanbegu,  
 imate li komentar? Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (28.06.17 12:55:35) 
 
 Predsjedniče Vlade,  
 Zahvlajujem vam na odgovoru. Mislim da je u završnom dijelu vašeg odgovora bio jasan, 
javnosti i građanima. Ja želim još jednom potvrditi i vas upoznati i građane   zašto sam uputio ovo 
pitanje. 
 Pitanje evropskih integracija je ključno za razvoj regiona. Pitanje integracija nije samo put 
prema kome ćemo se mi daj Bože 2020. i '21.godine učlaniti u Evropsku uniju. Taj put je 
prihvatanje vrijednosti koje te zemlje imaju i baštine i moramo biti svjesni da je unutar Evropske 
unije ima i politika i dešavanja koje mogu uticati da se mi nedovoljno brzo uključimo u zajednicu 
evropskih država. Zašto ovo govorim?  
 Imamo primjer da je Velika  Britanija izašla, ustvari odlučila je da će izaći iz  Evropske unije 
i to je neminovnost i to će donijeti promjene unutar Evropske unije i unutar država u regionu. Ali 
ono što je za nas najvažnije moramo biti spremni na sve alternative, moramo biti spremni na svaki 
scenario. Ono što imamo zajednički i što želimo cijeniti to je vladavina prava. Vladavina prava 
znači da mi te vrijednosti prihvatimo ... da nema nijedne institucije ni jednog pojedinca koji je jači 
od zakona i države regiona sve imaju problema sa tim. I pored ugovora brojnih koje smo mi ovdje 
imali i o stabilizaciji i pridruživanju i Paktu o Zapadnom Balkanu i Cefti, imamo regresiju 
demokratije u regionu. Imamo regresiju, imamo jačanje desnih stranaka, imamo jačanje populizma 
i, ja mislim da ste vi sigurni. Dosta unutrašnjih slabosti unutar samih institucija koje daju 
argumenta da građani budu skeptični. Da li je ovo put kojim idemo da bi poboljšali situaciju ili da bi 
im postavljali jednu metu za koju bi oni bili za.  
 Šta ćemo ponuditi građanima ako bude još većih problema unutar Evropske unije? Pa 
vladavinu prava, razvoj demokratije, jačanje ljudskih manjinskih prava. Svi naši regioni ovdje, svi 
naši gradovi moraju biti dovoljno prepoznatljivi i perspektivni za građane i da ih ne napuštaju, da 
nije perspektiva samo u Podgorici, da nije perspektiva samo u Budvi, nego da je perspektiva i u 
Ulcinju, i u Rožaju, i u Pljevljima i u svim gradovima gdje naši građani žive.  
 Sad moram komentaristati ono što ste vi komentarisali u pitanju ...(Prekid) ... Ja sam 
siguran da i u radu MUP-a, Ministarstvu unutrašnjih poslova nije baš sve onako kako ste vi  iznijeli. 
Siguran sam da imamo prilike ovdje javno saopštiti da li je neko pozivao građane na proteste 
protivu policije Ulcinj. Ako je to bila poruka upućena političarima, ja sam bio u Policiji tu noć, u junu 
mjesecu i sigurno nije bilo poziva nego to je reakcija građana na jednu akciju policije koja je, po 
meni, bila neprofesionalna. Šamarati građane je neprofesionalno i psovati ih je neprofesionalno. 
Vršiti svoju ulogu, slažem se s vama, u potpunosti u djelu. Mi moramo jačati institucije, moramo 
dati podršku i policiji, i pravosuđu, ali moramo poštovati i prava građana na ljudskost, na pravo na 
dostojanstvo i to tu noć nije bilo u Ulcinju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 12:59:40) 



 
 Hvala poslaniče, potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Samo jednu konstataciju - nijeste imali pravo za ovaj drugi dio komentaran a pitanje, to je 
van konteksta vaše prvog pitanja.  
  Da li gospodin Marković, premijer Marković želi riječ? Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (28.06.17 13:00:12) 
 
 Da prvo prokomentarišem ono o čemu je govorio potpredsjednik Nimanbegu, a tiče se naše 
integracije vezano za takozvano projektovanje regiona u okviru jedinstvenog balkanskog tržišta, 
odnosno jedinstvene carinske unije. To je bila opcija na stolu pojedinaca, političkih lidera u regionu 
i podržana na neki način od dijela evropske administracije. U tim razgovorima smo jasno stavili do 
znanja šta su nedostaci tog pristupa i koji je  pristup iza kojeg stoji Crna Gora, iza kojeg treba da 
stoje zemlje regiona Zapadnog Balkana koje u svojoj agendi imaju evropsku i evroatlantsku 
integraciju. To nije bio lak razgovor, to nijesu jednostavne teme, ali Crna Gora je, kao i uvijek, bez 
velike galame, bez piar politika, za stolom argumentima u okviru stručnog ekspertskog tima sa 
kojim smo razgovarali te dileme raščistila na najvećem mogućem nivou, bez kompleksa i bez 
ustezanja. I mi smo danas, nakon sjednice eksperata u Trstu 26. znači jučerašnje sjednice blizu ili 
gotovo na konceptu koji je Crna Gora ponudila kao model ekonomskog povezivanju u regionu da 
bi svi  bolje življeli, da bi naše resurse kvalitetnije valorizovali i da bi naša evropska i evroatlantska 
agenda, za one koji to žele, bila izvjesnija. 
 Dakle, Crna Gora ima i društveni i politički i ekspertski potencijal da zaštiti svoje interese i 
da ostane dosledna na realizaciji svog spoljnopolitičkog prioriteta, a to je Evropska unija. Ja to ne 
govorim da želimo da za pet godina završimo ovaj proces i zemlju pripremamo za članstvo zbog 
politike, nego zbog realne potrebe i jasnog opredjeljenja ove vlade i mi nećemo odustati od tog 
cilja. Kako god se govorilo u Briselu, kako god se govorilo iz neke prijestonice zemlje članice 
Evropske unije, ovo je naš cilj i ova vlada će stajati iza njega.  
 U odnosu, ako mi dozvolite, pošto iskočili smo iz Poslovnika, kratko naravno, bio sam 
potpuno jasan, bio sam potpuno jasan. Ovo je poruka političarima, ne može se i ne smije se 
dozvoliti da se pozivaju građani da na javnom mjestu, na ulici ili bilo gdje drugo, ocjenjuju da li 
policija radi svoj posao kako treba. Za to postoje  zakoni, za to postoji Ustav, za to postoje zakoni i 
za to postoje pravila. Uvijek je bilo kršenja zakona, svaka policija ga je kršila. Naša ponajmanje na 
štetu ostvarivanja ljudskih prava, ponajviše u korist građana i zaštite ljudskih prava. Crna Gora nije 
niti Francuska niti Njemačka, Crna Gora je na Balkanu. Znate šta smo prolazili i kakve izazove 
smo imali i 90-tih, i 2000.godine i 2016. godine. Ti ljudi su odbranili državu, njeno dostojanstvo, a 
političarima i građanima omogućili da opredjeljuju svoju sudbinu. Ko god pogriješi odgovaraće za 
to, ko  god nije dostojan policijske uniforme ići će iz policije i to sam rekao u ovom izlaganju, ali 
moramo da iskažemo poštovanje prema onome što je njihova dužnost i prema onome što su 
njihove nadležnosti. Više puta sam ja i kao profesionalac imao razočarenja u dnevna postupanja 
policije i bio na ivici emotivnih reakcija, ali mi to ne smijemo da dozvolimo. Toga će biti, toga je bilo 
u Ulcinju moguće, vidjećemo šta je bilo, toga će možda biti u nekom drugom gradu, ali je važno da 
je Crna Gora danas bezbjedna zemlja. Crna Gora nije u NATO-u što kreira nestabilnost nego što 
je zemlja koja  promoviše stabilnost, a za tu stabilnost jesu odgovorni građani, jesu odgovorni 
političari, ali bogami su odgovorni i policajci i vojnici i  to treba da poštujemo i dok sam na čelu ove 
vlade, to će biti moj princip ne štiteći nikoga od kršenja zakona. Nasuprot, tražiću da odgovara u 
tom slučaju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 13:04:23) 
 
 Hvala vama predsjedniče Vlade. 
 Kako nisam prekidao potpredsjednika Nimanbegua, dok je postavljao pitanje, naravno dao 
sam vam mogućnost da komentarišete i odgovorite na to, vodite računa, možete nastaviti to na 
sljedećem premijerskom satu posebnim pitanjem i nemojte da pređe u naviku. 



 Sljedeće pitanje postavlja poslanik Lazović. Izvolite. 
 
 
 VUJICA LAZOVIĆ (28.06.17 13:04:53) 
 
 Poštovani predsjedniče Parlamenta, poštovani predsjedniče Vlade, dame i gospodo 
poslanici, 
 Moje pitanje predsjedniku Vlade, uvaženom gospodinu Markoviću je takođe iz oblasti 
evropskih integracija. Iako imamo komentara da gotovo na svakom premijerskom satu 
postavljamo premijeru pitanje iz oblasti evropskih integracija, meni tu nema  ništa sporno. 
Naprotiv, predsjedniku Vlade, zemlje koja je u procesu pridruživanja kao što je Crna Gora nema 
ništa prirodnije nego na svakom premijerskom satu postavljati pitanja u dijelu dostignutog statusa 
najznačajnijeg  spoljno političkog prioriteta.  
 Zato moje pitanje glasi: Kako ocjenjujete dostignuto u tom procesu, odnosno  do kojeg  
nivoa su sprovedene neophodne reforme našeg društva? Kako vidite nastavak pregovaračkog 
procesa i njegovu dinamiku, a naročito kako je vaša projekcija završetka pregovora i budućeg 
članstva Crne Gore u Evropskoj uniji. 
 Ovo pitanje postavljam i s razlogom zato što imate u crnogorskoj javnosti, naročito političkoj 
javnosti  komentara da Crna Gora najduže pregovara u odnosu na sve zemlje koje su prošle taj 
pregovarački proces, vjerovatno sa namjerom i kontekstom da stave do znanja da je do nas, 
odnosno do Vlade, do vlasti, a ne do promjene pristupa u politici proširenja Evropskoj uniji i  nekim 
drugim pitanjima o kojima ste sa uvaženim poslanikom Nimanbeguom, u odgovoru na prethodno 
pitanje, bili u prilici da razmijenite argumente. 
 Ovo pitanje takođe postavljam iz razloga što sjutra obilježavamo pet godina od početka 
pregovora sa Evropskom unijom. Da podsjetim 29.06. 2012. godine smo ušli u proceduru 
pregovora procesom skrininga i kao što ste rekli danas možemo reći da smo  napravili značajan 
uspjeh....  otvorenih pregovaračkih poglavlja uključujući poglavlje o vladavini prava, pravosuđu, 
utemeljenim pravima, pravdi, slobodi, bezbjednosti; tri pregovaračka poglavlja privremeno 
zatvorena, dakle nauka i istraživanje, obrazovanje i kultura, vanjski poslovi i za 11 pregovaračkih 
poglavlja imamo utvrđene kriterijume, odnosno mjere otvaranja.  
 Generalno govoreći  zavidan i dobar rezultat imajući u vidu kroz šta smo sve u tom procesu 
prolazili. Cijenim da se Crna Gora rukovodi logikom i principom kvalitet prije brzine, stavljajući 
akcenat na kvalitet sprovedenih reformi, a ne na dužinu trajanja tog procesa. U tom smislu sam 
želio da vas pitam kakvim vi procenjujete kvalitet tih sprovedenih reformi ili bolje reći da li su one u 
dovoljnoj mjeri  sprovedene da predstavljaju značajan iskorak u transformaciji našeg društva u 
procesu evropskih integracija?  
 Dakle, možemo biti zadovoljni, ali ne smijemo se opustiti, čeka nas još dosta posla na tom 
putu. Svakako poglavlja 22, 23, 24 se zbog kompleksnosti i osjetljivosti poslednja zatvaraju i u tom 
smislu je velika obaveza ne samo pred Vladom, nego pred svim značajnim političkim i ne samo 
političkim subjektima u Crnoj Gori, da u narednom periodu, bez obzira na sve dileme koje su 
prisutne, nastavimo predanost ovim poslom.  
 Znajući da ste zadnjih mjeseci bili u intenzivnoj komunikaciji imali sastanke sa najvećim 
evropskim zvaničnicima moje pitanje bi bilo takođe - kakvim ocjenjujete dalju dinamiku 
pregovaračkog procesa ili da budem precizan: Da li će Crna Gora po vašoj procjeni biti članicom 
Evropske unije do kraja mandata vaše Vlade 2020. godine? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 13:08:39) 
 
 Hvala, poslaniče  Lazoviću. 
 Riječ ima predsjednik Vlade. 
 Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (28.06.17 13:08:55) 



 
 Hvala  poslaniče Lazoviću na postavljenom pitanju. 
 Kako ste i sami kazali, sjutra obilježavamo pet godina od početka pregovaračkog procesa 
sa Evropskom unijom, petogodište izuzetno uspješne dinamike i rezultata. Za  proteklih pet godina 
sazrijevali smo i napredovali u najširem društvenom, demokratskom, institucionalnom smislu, 
naučili mnogo lekcija i uspjeli unaprijediti svaki segment koji je bio upisan u našoj evropskoj 
agenti. Javna uprava je napredovala kako u razumijevanju tako i u vještinama da uspješno 
pregovara, ali što je važnije da zrelo i odgovorno sprovodi i implementira evropske politike. I sama 
Vlada je učinila dodatni podsticaj u pravcu uspješnog sprovođenja pregovaračkog procesa. Danas 
Crna Gora ima Ministarstvo evropskih poslova, poseban resor koji se tim bavi, već sam to rekao u 
nekom od prethodnih odgovora.  
 Upravo zbog toga vjerujem da će Crna Gora uraditi sve što je u domenu njenih institucija, 
da do kraja mandata ove Vlade završi proces pregovora o pristupanju Evropske unije, dakle završi 
proces pregovora. To je svakako ono o čemu težimo od  prvog dana pregovaračkog procesa, a u 
određenoj mjeri to smo i obećali svojim građanima. Dadatno nas u našoj ambiciji ohrabruje 
nedavna izjava komesara za susjedsku politiku i pregovore o proširenju Johanesa Hana  da 
očekuje nova pristupanja u narednom sazivu Evropskog parlamenta, odnosno Evropske komisije 
u periodu 2019-2024. godina.  
 Kada govorimo o očekivanjima i projekcijama članstva, moramo imati u vidu da je Crna 
Gora prva zemlja koja pregovara po novom pristupu, koji u fokus stavlja pregovore u vladavini 
prava, odnosno u poglavljima 23 i 24, ali i činjenicu da se i sama Evropska unija danas značajno 
promijenila u odnosu na period od prije 2012. godine. Upravo zbog toga, zbog novog pristupa i  
strožih kriterijuma naš napredak djeluje uvjerljivije  i snažnije. Mi danas govorimo o procesu 
pristupanja jednoj evolutivnoj organizaciji koja je sve višem okrenuta prema unutra, prema svojim 
planovima za budućnost.  
 Svjesni smo da je  Evropska unija danas suočena sa mnogim krizama i izazovima, koje će 
moguće zahtijevati transformaciju njenih institucija i odgovarajućih politika i da će zajednica u koju 
ćemo ući vjerovatno biti drugačija nego današnja. O tome sam slično govorio i prilikom 
predstavljanja ekspozea za sastav 41. Vlade. Ipak, uprkos tome što su kriterijumi pooštreni, a 
politička klima u Evropskoj uniji ponekad i varljiva Crna Gora je ostala dosljedna svojim ciljevima i 
siguran sam da smo 11 godina od obnove nezavisnosti u pogledu reformi ostvarili značajne 
rezultate čemu u prilog govori članstvo Crne Gore u NATO. Ona je došla kao prilično zahtjevan, ali 
svakako komplementaran proces sa procesom pregovora o pristupanju Evropskoj uniji.  
 Podsjetiću i vas i crnogorsku javnost kako pet godina pregovora danas izgleda u 
činjenicama i brojevima. Sa 28 otvorenih poglavlja Crna Gora  predvodi zemlje koje se nalaze u 
procesu proširenja i to je podatak koji sa respektom izgovaraju mnogi evropski i izvan evropski 
zvaničnici. Činjenica je da se danas u brojnim demokratskim i ekonomskim segmentima ne 
razlikujemo od mnogih zemalja članica Evropske unije. Predali smo 30 pregovaračkih pozicija. 
Očekujem da će već sjutra Vlada usvojiti 31. poziciju dok intenzivno radimo na još jednoj, što nam 
daje dovoljno argumenata da do kraja godine uvećamo svoj pregovarački bilans. Bilježimo internu 
spremnost za otvaranje preostalih poglavlja do kraja godine, kao i nastavak zatvaranja novih 
poglavlja. Od 13 poglavlja u kojima smo imali početna mjerila, njih 12 je već dostignuto, a ostalo je 
da mjerila ispunimo samo u još jednom poglavlju, što ćemo i uraditi u narednih par mjeseci.  
 U smislu predstojeće kratkoročne dinamike, očekujemo da do kraja godine otvorimo 
pregovore u preostalim poglavljima gdje smo predali pregovaračke pozicije. Poglavlje 2 - sloboda 
kretanja radnika, poglavlje 3 - pravo osnivanja preduzeća i sloboda pružanja usluga, kao i ona za 
koje su pozicije izrađenje, poglavlje 17 - ekonomska i monetarna unija i poglavlje 27 - životna 
sredina, a da do kraja godine predamo i poslednju poziciju za poglavlje 8 - konkurencija, gdje 
upravo radimo na ispunjavanju preostalih početnih mjerila i jedno od tih mjerila će biti na dnevnom 
redu, nadam se uskoro, i ovog parlamenta.  
 Na poslednjoj međuvladinoj konferenciji pored otvaranja dva nova poglavlja započeli smo i 
proces zatvaranja pojedinih poglavlja sa završnim mjerilima zatvorivši poglavlje 30 - vanjski 
odnosi. Zaokružili smo proces otvaranja poglavlja i započeli novu fazu njihovog intenzivnog 
zatvaranja. Iako je to već pomenuto, želim da naglasim da poseban fokus stavljam na pregovore u 
poglavljima 23 - pravosuđe, temeljna prava i 24 - pravda, sloboda i bezbjednost, gdje su naša 



očekivanja da uskoro ostvarimo internu spremnost u smislu ispunjenosti 83 privremena mjerila. 
Upravo u ovoj oblasti dinamika reformi bila je na vrhuncu, o čemu dovoljno govori donošenje 
preko 60 reformskih zakona, osnivanje i početak rada više novih institucija uz kontinuirano jačanje 
postojećih, ali i jasan i vidljiv bilans ostvarenih rezultata u sprovođenju reformi koji u skladu sa 
novim pristupom daje potrebne podsticaje daljem napretku pregovorima.  
 Više puta sam, takođe, naglasio da sam proces pregovora nije i ne treba biti naša trka sa 
rokovima. Članstvo u Evropskoj uniji je krajnji cilj, ali ono što je za Crnu Goru važnije jeste 
maršruta puta koja vodi do tog cilja, odnosno kvalitet standarda koje ćemo sprovesti i dostići, a koji 
će značiti i drugačiji i viši nivo kvaliteta života naših građana. Kako ste i sami kazali u 
obrazloženju, rukovodimo se isključivo principom kvalitet prije brzine. Dozvolite na samom kraju 
da napravim jedan ... izvan konteksta samog pitanja.  
 Imajući u vidu da je proces evropske integracije zapravo proces čitavog crnogorskog 
društva, te da podrška građana za članstvo u Evropsku uniju, prema istraživanjima iznosi 76%, bio 
bih kao premijer mnogo zadovoljniji kada bih u ovoj sali vidio kolege poslanike iz opozicionih 
stranaka, jer oni prirodno predstavljaju tih 76% crnogorskih građana koji žele Crnu Goru u 
Evropskoj uniji, da iz poslaničkih kluba, ne izvan njih doprinose kvalitetu reformi i učestvuju u 
odlučivanju u najvažnijim pitanjima iz tog procesa. Time bi i oni sami pokazali svoju političku 
zrelost da sjutra kada postanemo članica imaju priliku uticati i na evropske, a ne samo na 
nacionalne politike i odluke.  
 Svakako možemo biti sigurni u jedno. Vlada će učiniti sve da oko ovog cilja okupimo više 
kapacitete cijelog društva, svjestan značaja njihovih doprinosa u ovom procesu. Upravo sa svim 
granama vlasti, u saradnji s poslovnom zajednicom, civilnim sektorom, medijima i svim 
segmentima društva sprovodićemo u mandatu ove Vlade dalje reforme za novu budućnost Crne 
Gore i njenih građana. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 13:16:20) 
 
 Hvala, predsjedniče Vlade.  
 Poslanik Lazović, komentar. Izvolite. 
 
 
 VUJICA LAZOVIĆ (28.06.17 13:16: 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Vlade.  
 Zadovoljan sam odgovorom, naročito u ovom zadnjem dijelu poruku koju ste poslali, a to je 
i bila moja namjera da pozovemo sve one koji se formalno zaklinju u projekat Evropske unije i ... 
.....proces pridruživanja, a svojim političkim djelovanjem na prostoru Crne Gore sve čine da Crna 
Gora bude politički nestabilna pa da što je moguće duže, da tako kažem, traje taj proces.  
 Zadovoljan sam odgovorom i činjenicom da smo mi svjesni u kakvom stanju se nalazi 
Evropska unija, da Evropska unija ima ozbiljnih problema, to ni u Briselu ne kriju, da je nedavno 
jedna, neću reći od osnivača, ali zemalja koja se u nekom ranom periodu 1973., Velika Britanija, 
pridružila Evropskoj uniji, napustila Evropsku uniju, odnosno ušla u proces napuštanja Evropske 
unije, da se Evropska unija suočava sa političkim, ekonomskim, socijalnim i drugim problemima, 
da Evropska unija, odnosno značajan broj članica Evropske unije je odavno prekršio mastričke 
kriterijume, kako u pogledu javnog duga, tako i u pogledu deficita da je prosječna participacija 
duga u odnosu na GDP u zemljama Evropske unije 85%, da je visoka nezaposlenost, naročito 
visoka nezaposlenost mladog visokoobrazovanog kadra, da u nekim članicama Evropske unije 
prelazi peko 30% i tako dalje. Često imamo, na žalost disonantnih tonova iz Evropske unije oko 
raznih pitanja. Normalno, mi ne navijamo za tu atmosferu i ne aplaudiramo tim disonantnim 
tonovima. Znamo da Evropska unija pokušava da nađe odgovarajuća rješenja, da nema 
jedinstvene politike, počevši od politike migrantske krize, politike bezbjednosti, energetske politike, 
pa ako hoćete na kraju do politike jedinstvenog digitalnog tržišta, da su česti komentari da li 
Evropske unija ima jasnu politiku prema Zapadnom Balkanu, da li Evropska unija ima jasnu 
politiku proširenja, da li je Evropska unija dovoljno prepoznala i dobro nagradila one koji su u 



procesu pridruživanja napravili najveće iskorake kao što je Crna Gora.  
 Kažem, to su sve neka otvorena pitanja na koja možemo komentarisati i sa jednog i sa 
drugog ugla. Ono što sam mogao da zaključim iz Vašeg odgovora, sa čime se u potpunosti 
slažem pretpostavljam ne samo ja nego svi poslanici prisutni ovdje u parlamentu, jeste da Crna 
Gora vjeruje u projekat Evropske unije i da smo mi maksimalno posvećeni tom projektu. U tom 
smislu normalno, nama je stalo i bitno je kada ćemo postati članice Evropske unije, ali nam nije cilj 
formalno članstvo, nego nam je cilj sveukupni ekonomski i demokratski prosperitet Crne Gore. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 13:19:15) 
 
 Hvala. 
 Da li imate potrebnu za odgovorom na komentar? 
 Izvolite, predsjednik Vlade. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (28.06.17 13:19:30) 
 
 Samo u kontekstu ove argumentacije koju je saopštio poslanik Lazović, da smo i u 
Evropskoj uniji, a naravno posledično i kod nas u regionu, u jednom trenutku bili zabrinuti 
razvojem događaja i ne samo o tome kako će izgledati naša perspektiva razvojna, integraciona i 
svaka druga nego kako će izgledati, da li će opstati uopšte Evropska unija. To nijesu bili samo da 
kažemo strahovi, strahovi koji su bili stvar percepcije, nego strahovi koji su proizilazili iz realnih 
činjenica i okolnosti. Ono što je sada evidentno nakon poslednjih pola godine političkih dešavanja 
u Evropskoj uniji završetkom izbora, predsjedničkih izbora finalizacije predsjedničkih izbora u 
Austriji, parlamentarnih izbora u Holandiji, parlamentarnih izbora u Francuskoj i sve ono što sada 
govori o stanju i raspoloženju javnog mnjenja u Njemačkoj u pogledu snage i političke popularnosti 
kancelarke Merkel ukazuje na to da se Evropska unija konsoliduje, da Evropska unija zatvara 
prostor za retrogradne populističke i nacionalističke snage i da Evropska unija prepoznaje potrebu 
da unutar sebe obezbijedi veći nivo političke, ekonomske i bezbjednosne kohezije. U tom 
kontekstu Zapadni Balkan je danas na svim adresama u Evropskoj uniji jedna od glavnih tema. Ne 
u kontekstu toga da se za Balkan traži alternativa mimo Evropske unije, nego kako stvoriti uslove 
da Balkan bude konačno dio Evropske unije.  
 Juče u Savjetu Evrope svaki razgovor je počinjao na tu temu. Sada je prilika da to 
iskoristimo, da ovaj novi trenutak pretvorimo u našu političku i sveukupnu pobjedu, trenutak u 
kojem će lideri na Zapadnom Balkanu preuzeti odgovornost za ono što se dešava i na 
nacionalnom i na regionalnom nivou. Mi treba da donosimo odluke koje rješavaju otvorena pitanja, 
a ne da proizvodimo probleme i adresiramo ih na stolu ili u Briselu, Berlinu ili bilo gdje drugo. Crna 
Gora će promovisati takav pristup. Ona ga je i do sada imala, ostaće dosledna tom principu. 
Vjerujem da ćemo mi veoma brzo u okviru Evropske Unije imati jasnu magistralu koja će evropsku 
perspektivu Crne Gore učiniti izvjesnijom nego ikada, a mi kod nas naš ukupni potencijal podići na 
onaj nivo koji nam je potreban da tom magistralom prođemo što prije, a neka to bude do 
2020.godine. Hvala 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.06.17 13:22:19) 
 
 Hvala Vama predsjedniče Vlade. 
 Poštovane kolege, ovim je Jedanaesta posebna sjednica Prvog redovnog zasijedanja u 
2017.godini završena. Vidimo se sjutra na novom zasijedanju. 
 


